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، السادةͭ بورصة الᗫᖔ᜻ت للأوراق المالᘭة       ᡧ ᢕᣌم ᡨᣂالمح 

 تحᘭة طيᘘة وᗖــعــــــــــــــد،

To: Boursa Kuwait 

 

وس كورونا المستجد عᣢ البᘭانات المالᘭة الموضᖔع: الإفصاح عن تأثᢕᣂ الأحداث ᢕᣂشار فᙬالناتجة عن ان  
Subject: Disclosure of impacts of the events arising from the Novel Coronavirus Outbreak 

on the Financial Statements   
 

الصادر من هيئة أسواق  2020) لسنة ᗷ7الإشارة إᣠ التعمᘭم رقم (

ᚽشأن الإفصاح عن تأثᢕᣂ الأحداث  2020يوليو  07المال بتارᗫــــخ 

وس كورونا المستجد عᣢ البᘭانات المالᘭة،  ᢕᣂشار فᙬالناتجة عن ان

كة المشارᗫــــع المتحدة  ᡫᣄان لᘭه نموذج الإفصاح سالف البᘭمرفق ط

ة الستة للخدمات الجᗫᖔة ش.م.ك ᡨᣂكة") وذلك عن ف ᡫᣄع ("ال.

 ᢝ
ᡧᣚ ةᘭ2020يونيو  30أشهر المنته . 

  

In accordance to circular Number (7) for year 2020 

issued by Capital Markets Authority in 07th July 

2020, concerning the disclosure of impacts of the 

events arising from the novel Coronavirus outbreak 

on the financial statements, herewith attached the 

above-mentioned disclosure form for the six 

months ending on 30th June 2020.  

ام فائق ᗷقبول وتفضلوا    ᡨᣂوالتقدير، الاح  

    

 

 

 

 

 

 ________________________________ 
  عــقــــــــᘭــــلنـــادᘌـــــــة 

  نائب رئــᘭــس مــجــلــس الإدارة والرئᛳس التنفᘭذي
Nadia Akil 

Vice Chairperson and CEO     
 
 

 ᙏ Copy to CMAسخة اᣠ السادةͭ هيئة أسواق المال

Msaid
Stamp



 
  إدارة الرقابة المكتبية

  قطاع الإشراف
 

Page 1 of 4 
 

  نموذج الإفصاح عن تأثᢕᣂ الأحداث الناتجة عن انᙬشار فايروس 
ᢝ   كورونا المستجد عᣢ البᘭانات المالᘭة

ᡧᣚ ما᛿30  2020يونيو 
Disclosure form of the impacts of the events arising from the Novel Coronavirus  

Outbreak on the financial statements as of 30th June 2020 
 

 م. 
Sl. 

كة ᡫᣄلل ᢝᣠالمركز الما ᣢفايروس كورونا المستجد ع ᢕᣂأولا: تأث 
First: Impact of Novel Coronavirus on the Company’s financial position  

1  
التأثᢕᣂ عᣢ الأصول العقارᗫة أᘌا᠍ ᛿ان 

 تص ᘭفها
Impact on real estate assets 
whatever its classification  

  لا ينطبق. 
Not Applicable . 
 

2  

التأثᢕᣂ عᣢ الاسᙬثمارات ᗷالقᘭمة 
 العادلة من خلال الأرᗖاح أو الخسائر

Impact on investments at fair 
value through profit or loss 

(FVTPL)  

  .لا يوجد أثر مادي
No material impact. 

 

3  

التأثᢕᣂ عᣢ الاسᙬثمارات ᗷالقᘭمة العادلة
 من خلال الدخل الشامل الآخر

Impact on investments at fair 
value through other 

comprehensive income 
(FVOCI)  

  .لا يوجد أثر مادي
No material impact. 

 

4  

 ᣢع ᢕᣂالتᜓلفةالتأثᗷ ثمارات المدرجةᙬالاس
 المطفأة

Impact on investments carried 
at amortized cost 

  .لا يوجد أثر مادي
No material impact. 

  

5  

᛿ات الزمᘭلة والمشارᗫــــع ᡫᣄال ᣢع ᢕᣂالتأث
كة ᡨᣂالمش 

Impact on associates and joint 
venture 

  .لا يوجد أثر مادي
No material impact. 

 

6  
 التأثᢕᣂ عᣢ الأرصدة المدينة

Impact on accounts receivable  

وس كورونا تأثᢕᣂ تم تقدᘌم  ᢕᣂالذمم المدينة ل ف ᣢخسائر لع ᣢكة بناءً ع ᡫᣄلأرصدة ا
 للأرصدة المدينةقامت المجموعة ᗷاحᙬساب مخصص حᘭث  ،المدينة المتوقعة

ᢝ  224,030توقعة ᗷمᘘلغ الم ᡨᣎᗫᖔة  دينار ك ᡨᣂالستة أشهر لف ᢝ
ᡧᣚ ةᘭيونيو  30المنته

2020 .  

The impact of COVID on UPAC’s receivables has been provided 
for based on expected credit losses. For the period ended June 
30, 2020, the Group has calculated the allowance for expected 
credit losses of KD 224,030. 
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7  
 ᣢع ᢕᣂالقروض والأرصدة الدائنةالتأث 

Impact on loans and accounts 
payable  

-  ᣢل عᘭأو تأج ᢕᣂث لا يوجد تأخᘭة حᘭفᣆالقروض الم ᣢمادي ع ᢕᣂلا يوجد تأث
 المستحقة.  سداد المدفوعات الفائدة المᣆفᘭة ودفعات 

-  ᢝ
ᡧᣚ ادةᗫمدفوعات الموردين أرصدة هناك ز ᢝ

ᡧᣚ ᢕᣂعض التأخᗷ بᛞسᚽ الذمم الدائنة
.  أثناء ᢝᣢᝣة الأغلاق ال ᡨᣂف  

- No material impact on bank loans as there is no delay or 
postponement on bank interest payments and loan 
repayments due. 

- There is an increase in payables due to some delays in vendor 
payments during the COVID lockdown. 

8  
 ᣢع ᢕᣂالمخزونالتأث 

Impact on inventory  
 . ᢕᣂلا يوجد تأث  

No Impact. 

9  

 ᢕᣂالشهرة والأصول غ ᣢع ᢕᣂالتأث
 الملموسة

Impact on goodwill and 
intangible assets 

 جد لا يو و  ا᠍ غᢕᣂ الملموسة داخلᘭ الموجوداتقᘭمة أجرت المجموعة اختᘘار انخفاض 
 ᢕᣂمة اجوهري أي تأثᘭق ᣢالملموسة.  لموجوداتع ᢕᣂة وتعد غᗫ ᡨᣂمة الدفᘭالق

وط العقد.  ᡫᣃ امل من خلالᝣالᗷ داد ᡨᣂلة للاسᗷة قاᘭالحال 

The Group has performed an impairment test for intangibles 
internally and found no significant impact on the value of the 
intangibles. The present carrying value of the same is fully 
recoverable through the contract terms. 

10 

أي تأثᢕᣂ جوهري آخر عᣢ بᘭان المركز 
 ᢝᣠالما 

Any other significant impact 
on the statement of financial 

position 

 ᢝ
ᡧᣚ ةᘭة الستة أشهر المنته ᡨᣂكة الأم عن ف ᡫᣄال ᢝᣥمساهᗷ 30إن الخسارة الخاصة 

ᢝ قد تم تحمᘭ 3.6نحو  الغةوالᘘ 2020يونيو  ᡨᣎᗫᖔلمليون دينار ك ᣢاح ها عᗖالأر
  ، بᚏنما الخسارة المتᘘقᘭة فقد تم تحمᘭلها عᣢ الحصص غᢕᣂ المسᘭطرة. رحلةالمُ 

KD 3.6 million loss attributable to the equity holders of the 
parent company for the period of six months ended June 30, 
2020 is charged to retained earnings and the remaining loss to 
the non-controlling interests. 
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 م. 
Sl.  

كة (الإيرادات والمᣆوفات) ᗷما فيها تأثᢕᣂ الحوافز الحكومᘭة ᡫᣄة للᘭسᛳشطة الرئᙏالأ ᣢفايروس كورونا المستجد ع ᢕᣂا: تأثᘭثان 
Second: Impact of the Novel Coronavirus on the Company’s main activities 

(revenues & expenses) including the effects of government incentives 

1  
 التأثᢕᣂ عᣢ الإيرادات

Impact on revenues  

ᢝ  نخفاضلا ᘌعود ا -
ᡧᣚ  ة االإيرادات ᡨᣂلستة أشهر لف ᢝ

ᡧᣚ ةᘭة  2020 يونيو  30المنتهᘘ52ب س% 
 
ً
ة من  ذاتᗷ مقارنة ᡨᣂالعام الالف ᢝ

ᡧᣔما ᣠشأن إغلاق مطار  إᚽ ة المفروضةᘭالإجراءات الحكوم
كة الإ وكذلك لᘘعض  ،الᗫᖔ᜻ت والمراᜧز التجارᗫة ᡫᣄثمري الᙬة الممنوحة لمسᗫجارᘌعفاءات الإ

 ᗷمختلف المشارᗫــــع. 
ᢝ حركة المسافᗫᖁن والقيود  -

ᡧᣚ ة المتخذة وما ترتب عليها من توقفᘭنظرا᠍ للإجراءات الحكوم
كة ᗷدورها عملᘭاتها ᗷالمرافق والمشارᗫــــع ذات خفضت لزامᘭة المفروضة الأخرى، فقد الإ ᡫᣄال

ᢝ مالصلة طوال هذە المدة وذلك 
ᡧᣚ ائنة واقعهاᝣالᗷ ᢝᣠت الدوᗫᖔ᜻اب -مطار ال᛿الر ᡧᣎرقم  مب

 .ومطار الشيخ سعد ومركز دᛒسكفري -) 4) ومبᡧᣎ الر᛿اب رقم (1(
-  ᣠان من الممكن أن ي تج عنه تعليق إيرادات الفوائد من القرض إ᛿ لة، والذيᘭكة زم ᡫᣃ

ᢝ  4,626,989إيرادات فوائد ᗷمᘘلغ 
ᡧᣚ ةᘭة الستة أشهر المنته ᡨᣂلف ᢝ ᡨᣎᗫᖔيونيو  30دينار ك

2020 . 

- A decline in revenues for the first six months of 2020 compared to the 
same period in 2019 by 52% due to government measures taken to 
close Kuwait Airport and commercial malls as well as some rental 
concessions granted to the lessees within various projects.  

- Due to the government measures taken and the subsequent halt in 
passenger traffic and other mandatory restrictions imposed, the 
Company has in turn scaled down its operations accordingly and 
related facilities and projects within its locations in Kuwait 
International Airport – Terminal 1, Terminal 4, Sheikh Saad Terminal 
and Discovery Mall for the duration. 

- A suspension of interest income on the loan to an associate, which 
would otherwise have resulted in interest income of KD 4,626,989 for 
the six months period ended 30 June 2020. 

 التأثᢕᣂ عᣢ المᣆوفات  2
Impact on expenses  

شᘭد نفقاتها خلال هذە الأزمة،أت ᡨᣂكة إجراءات ل ᡫᣄانخفاض ا خذت ال ᣠو مما أدى إᣆفاتلم 
 ᢝ

ᡧᣚ ةᘭة  2020يونيو  30خلال الستة أشهر المنتهᘘ29ب س% ᗷ 
ً
ة من العام  ذاتمقارنة ᡨᣂالف

 . ᢝ
ᡧᣔالما 

The Company has taken measures to streamline its expenses during this 
crisis, which led to decrease in expenses for the six months ending on 
June 30, 2020 by 29% compared to the same period of last year. 
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كة ᡫᣄة الᗫاستمرار ᣢفايروس كورونا المستجد ع ᢕᣂثالثا: تأث 
Third: Impact of the Novel Coronavirus on the Company’s ability to continue as a going concern 

ᢝ المستمر لهذە الأزمة عᣢ ال شاط الاقتصادي، قد تواجه المجموعة المᗫᖂد من  ᢔᣎالسل ᢕᣂوس كورونا والتأث ᢕᣂمدة تواجد ف ᣢبناءً ع
ᢝ اسᙬثماراتها أو من حᘭث تكᘘد انخف ͭ النتائج السلبᘭة من حᘭث قيود السيولة و 

ᡧᣚ محتمل ᢝ
ᡧᣚعدها. وما  2020عام  خلالاض إضاᗷ

كة ᗷأرᗖاح مُ  ᡫᣄدة  رحلةتتمتع الᘘخه. وتعود الخسائر المتكᗫتار ᡨᣎات حᘭمن العمل ᢝ ᢔᣍجاᘌة وتدفق نقدي إᘭجابᘌة خلاإᘭل الستة أشهر المنته
 ᢝ

ᡧᣚ30  ات  2020يونيوᘭمجرد عودة العملᗷ ᠍اᘭجᗫتدر ᢝ
ᡧᣚحدث التعاᘌ وس كورونا المستجد، ومن المتوقع أن ᢕᣂات فᘭتداع ᣠإ ᢝᣒشᜓل أساᚽ

كة بឝعداد التقارᗫر المالᘭة عᣢ إᣠ طبᘭعتها مرة أخرى مع تخفᘭف القي ᡫᣄالسفر والإجراءات الأخرى ذات الصلة. لذلك قامت ال ᣢود ع
 أساس مᘘدأ الاستمرارᗫة. 

Depending on the duration of the COVID pandemic and the continued negative impact this crisis has 
had on economic activity, the Group may experience further negative results in terms of liquidity 
restraints and/ or in terms of incurring potential additional impairments on its investments in 2020 and 
thereafter. The Company has a positive retained earnings and a positive YTD cash flow from operations. 
The losses incurred during the six months ending on 30th June 2020 are mainly due to COVID and it is 
expected that recovery will take place gradually once operations normalize once again with the easing 
of restrictions on travel and other related measures. The Company has therefore prepared the financial 
reporting on a going concern basis.  

  

كة للحد من الآثار  ᡫᣄعتها الᘘات ᢝ ᡨᣎعا: الخطوات الᗷةراᘌفايروس كورونا المستجدالاقتصاد ᢝ ᡫᣓتف ᣢة عᘘت ᡨᣂالم 
Fourth: Steps taken by the Company to contain economic effects resulting from the Novel Coronavirus 

outbreak

ᢝ التᜓالᘭف الᘭفمت المجموعة بឝعادة هᘭᜓلة التᜓقا -
ᡧᣚ انخفاض ᣠة، مما أدى إᘭلᘭشغᙬة  المشار اليها  الᘘ29ب س% ᘘᗫᖁالستة  خلال ا᠍ تق

 ᢝ
ᡧᣚ ةᘭ2020يونيو  30أشهر المنته  . ᢝ

ᡧᣔة من العام الما ᡨᣂذات الفᗷ 
ً
 مقارنة

ᢝ تم موافقة الجمعᘭة  -
ᡧᣚ ةᘭة المنتهᘭاح عن السنة المالᗖــــع أرᗫعدم توز ᣢكة ع ᡫᣄة للᘭ31العموم  ᢔᣂسمᛒ2019د .  

ᢝ وقت لاحق من العام وذلك دعما᠍ لمتطلᘘات التمᗫᖔل المستقᘘلᘭة.  -
ᡧᣚ ادة رأس المالᗫز ᣢتم موافقة مجلس الإدارة ع 

كة الرئᛳسᘭة مع عملائها ومور  - ᡫᣄمراجعة عقود ال ᣢشᜓل مستمر عᚽ ل مخاطر السيولة المحتملة تعمل الإدارةᘭديها من أجل تقل
ᡧ قاعدة التᜓالᘭف.  ᢕᣌوتحس 

- The group has restructured its operational cost, which resulted in a cost reduction of approximately 
29% for the six period ending on 30th June 2020, compared to same period last year. 

- The Company’s general assembly has approved to not pay out any dividends for 2019 financial year. 
- The Company’s board of directors has approved to undergo a capital increase later in the year to 

further support any future funding requirements.  
- Management is continuously reviewing its key contracts with its customers and suppliers in order 

to minimize any potential liquidity risk to the company and optimize its cost base. 
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